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PROTOKÓŁ NR XIV/07 
z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 
odbytej w dniu 27 grudnia 2007r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 
 
Ustawowa liczba radnych 27 
Stan faktyczny radnych  27 
Radni obecni    27 
 
Porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie XIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XIV sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji 

rocznego planu kontroli. 
6. Przyjęcie sprawozdania Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania planu 

pracy Rady Powiatu Zgierskiego za 2007 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008: 

a) przedstawienie projektu uchwały budŜetowej, 
b) opinie komisji stałych i wnioski radnych, 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
d) stanowisko Zarządu w sprawie opinii komisji i wniosków radnych, 
e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 
f) głosowanie nad uchwałą budŜetową. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2008; 
b) zmiany uchwały Nr II/16/06 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 8 grudnia 2006r.                   

w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Starosty Zgierskiego; 
c) zmiany uchwały Nr XLV/397/02 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 26 kwietnia 

2002r. w sprawie szczegółowych warunków korzystania z nieruchomości Powiatu 
Zgierskiego przekazanych w trwały zarząd powiatowym jednostkom organizacyjnym 
oraz bonifikat od opłat rocznych z tytułu sprawowanego zarządu; 

d) zmiany uchwały nr VI/56/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 marca 2007r.                  
w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji społecznej                 
i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, na rok 2007; 

e) przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2015; 
f) określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego w zakresie przebudowy 

drogi powiatowej Nr 5166 E relacji Aleksandrów Łódzki (ul. 11 Listopada)                          
– gr. powiatu (Lutomiersk).  

9. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 
Rady Powiatu. 

10. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Oświadczenia i wnioski radnych. 
13. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
14. Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
Porządek sesji stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
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Ad. 1 
Przewodniczący Rady Powiatu Zgierskiego Józef Dziemdziela otworzył XIV sesję Rady 
Powiatu Zgierskiego o godz. 1005 .  
Stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności, którą podpisało 26 radnych. 
Powitał radnych, pracowników Starostwa Powiatowego w Zgierzu oraz gości, w tym: 
Komendanta Powiatowego Policji, Komendanta Powiatowego Państwowej StraŜy PoŜarnej              
i kierowników jednostek organizacyjnych. 
 
Lista obecności radnych i lista gości stanowi załącznik nr 2 i 3 do protokołu. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady oświadczył, iŜ realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 
1998r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego, wprowadza 
kolejno w pkt 8 do porządku obrad XIV sesji projekty uchwał w sprawach: 
a) zmiany uchwały nr IV/40/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 26 stycznia 2007r.                      

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2007 - druk „A”; 
b) zmiany uchwały nr IV/40/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 26 stycznia 2007r.                      

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2007 - druk „B”; 
c) zmiany uchwały nr IV/40/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 26 stycznia 2007r.                      

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2007 - druk „C”; 
d) zmiany uchwały nr IV/40/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 26 stycznia 2007r.                      

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2007 - druk „D”. 
Wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Starosta Zgierski Jacek Socha w imieniu Zarządu Powiatu zgłosił wniosek o zmianę 
kolejności realizacji pktów porządku, mianowicie: aby dotychczasowy pkt 7 stał się pkt 8,                 
a pkt 8 pktem 7. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Zarządu.  

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wniosek przyjęła. 
 
Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie XIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XIV sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji 

rocznego planu kontroli. 
6. Przyjęcie sprawozdania Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania planu 

pracy Rady Powiatu Zgierskiego za 2007 rok. 
7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2008; 
b) zmiany uchwały Nr II/16/06 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 8 grudnia 2006r.                 

w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Starosty Zgierskiego; 
c) zmiany uchwały Nr XLV/397/02 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 26 kwietnia 2002r. 

w sprawie szczegółowych warunków korzystania z nieruchomości Powiatu 
Zgierskiego przekazanych w trwały zarząd powiatowym jednostkom organizacyjnym 
oraz bonifikat od opłat rocznych z tytułu sprawowanego zarządu; 
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d) zmiany uchwały nr VI/56/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 marca 2007r.                   
w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji społecznej                
i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, na rok 2007; 

e) przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2015; 
f) określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego w zakresie przebudowy 

drogi powiatowej Nr 5166 E relacji Aleksandrów Łódzki (ul. 11 Listopada)                         
– gr. powiatu (Lutomiersk); 

g) zmiany uchwały nr IV/40/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 26 stycznia 2007r. 
w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2007 – druk „A”; 

h) zmiany uchwały nr IV/40/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 26 stycznia 2007r. 
w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2007 – druk „B”; 

i) zmiany uchwały nr IV/40/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 26 stycznia 2007r. 
w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2007 – druk „C”; 

j)  zmiany uchwały nr IV/40/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 26 stycznia 2007r. 
w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2007 – druk „D”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008: 
a) przedstawienie projektu uchwały budŜetowej, 
b) opinie komisji stałych i wnioski radnych, 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
d) stanowisko Zarządu w sprawie opinii komisji i wniosków radnych, 
e) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 
f) głosowanie nad uchwałą budŜetową. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 
Rady Powiatu. 

10. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Oświadczenia i wnioski radnych. 
13. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
14. Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
Radni otrzymali ustalony porządek. 
 
Ad. 3 
Uwag do protokołu z XIII sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XIII sesji. 
Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.  
 
Ad. 4 
Radni nie zgłosili interpelacji i zapytań.  
 
Ad. 5 
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji rocznego planu 
kontroli przeprowadzonych w II półroczu 2007r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Opinie Komisji stałych Rady Powiatu Zgierskiego do materiałów i projektów uchwał 
zgłoszonych na XIV sesję stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Grzegorz Kwiatkowski przedstawił sprawozdanie. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 
Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. 
 
Ad. 6 
Sprawozdanie z realizacji planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego za rok 2007 stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił sprawozdanie.  
 
Radny Adam Bączyk zauwaŜył, iŜ ze sprawozdania Komisji Rewizyjnej wynika, iŜ naleŜy 
podjąć działania mające na celu 100% realizację uchwał Rady Powiatu, natomiast ze 
sprawozdania Przewodniczącego Rady wynika, Ŝe uchwały są realizowane w 100%.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej wyjaśnił, iŜ na 4 kontrolowane uchwały Rady Powiatu                      
2 były nie zrealizowane, stąd taki wniosek Komisji.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iŜ Rada podejmowała uchwały, które wskazywały do 
ich wykonania Przewodniczącego Rady, Zarząd Powiatu oraz Starostę. Przewodniczący                      
w sprawozdaniu odniósł się do tych uchwał, które nakładały obowiązek ich wykonania na 
Przewodniczącego Rady. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. 
 
Ad. 7a) 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na 2008 rok 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XIV/134/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu 
Zgierskiego na 2008 rok stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad. 7b) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/16/06 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                  
8 grudnia 2006r. w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Starosty Zgierskiego stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady przedstawił opinie komisji do projektu uchwały. 
 
Radny Henryk Tomczak poprosił o podanie ile wynosi obecne wynagrodzenie brutto Starosty. 
Poza tym zwrócił uwagę, Ŝe w uzasadnieniu do projektu uchwały nie ma ani jednego ciepłego 
słowa o efektach pracy Starosty, być moŜe sposób kierowania, efekty pracy Starosty by 
wskazywały na podwyŜkę większą. Radny był takŜe zainteresowany czy w związku z tym,              
Ŝe były jakieś ruchy finansowe w stosunku do pracowników, to czy Starosta juŜ podjął 
decyzję lub czy podejmie o zmianie wynagrodzeń członków Zarządu Powiatu, Skarbnika                    
i Sekretarza.  
 
Przewodniczący Rady oznajmił, Ŝe jego ocena pracy Starosty jak równieŜ całego Zarządu jest 
pozytywna. Współpraca między Prezydium Rady, Biurem Rady, Zarządem i Starostą jest 
bardzo dobra, nie ma Ŝadnych zakłóceń. Wszystkie potrzeby i inicjatywy Przewodniczącego 
spotykają się ze zrozumieniem, nie ma Ŝadnych kłopotów w wykonywaniu swojej funkcji. 
Przewodniczący zaznaczył, iŜ nie zna dokładnej kwoty wynagrodzenia brutto Starosty,                 
ale jest to około 9.500 zł.  
Przewodniczący przyznał, iŜ wie, Ŝe Starosta nosi się z zamiarem pewnej regulacji                             
w stosunku do członków Zarządu, nie zna jednak rzędu jej wielkości.  
 
Radny Krzysztof Kozanecki przekazał, iŜ w opinii radnych Klubu Platformy Obywatelskiej 
przedmiotowy projekt uchwały jest nieco przedwczesny. Najlepszym okresem do właściwej 
oceny pracy Starosty i Zarządu jest sesja absolutoryjna, wtedy moŜna ocenić jak pracuje 
Zarząd Powiatu kierowany przez Starostę. Klub Radnych PO nie podjął decyzji o dyscyplinie 
głosowania nad tym projektem uchwały, kaŜdy z członków Klubu będzie głosował według 
własnego uznania.  
 
Przewodniczący Rady przyznał, iŜ po części podziela pogląd radnych Klubu PO,                                 
Ŝe właściwym okresem jest sesja absolutoryjna, ale uwaŜa, Ŝe po roku pracy teŜ moŜna 
dokonać pewnej oceny. Przewodniczący jej dokonał, a radni zdecydują czy podzielić ten 
pogląd, czy nie.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XIV/135/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie zmiany uchwały Nr II/16/06 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 8 grudnia 2006r. w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Starosty 
Zgierskiego stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad. 7c) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLV/397/02 Rady Powiatu Zgierskiego                 
z dnia 26 kwietnia 2002r. w sprawie szczegółowych warunków korzystania z nieruchomości 
Powiatu Zgierskiego przekazanych w trwały zarząd powiatowym jednostkom organizacyjnym 
oraz bonifikat od opłat rocznych z tytułu sprawowanego zarządu stanowi załącznik nr 12                
do protokołu. 
 
Starosta przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XIV/136/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie zmiany uchwały Nr XLV/397/02 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 26 kwietnia 2002r. w sprawie szczegółowych warunków 
korzystania z nieruchomości Powiatu Zgierskiego przekazanych w trwały zarząd 
powiatowym jednostkom organizacyjnym oraz bonifikat od opłat rocznych z tytułu 
sprawowanego zarządu stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad. 7d) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI/56/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia               
30 marca 2007 roku w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji 
społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, na rok 2007 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił projekt uchwały. Zgłosił autopoprawkę, która stanowi załącznik nr 15                    
do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Radny Krzysztof Gawroński zapytał czy projekt planu podlegał konsultacjom społecznym. 
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu Sylwia Kalista wyjaśniła,                   
iŜ plan PFRON to jest ilość wniosków złoŜonych w roku poprzednim dzielona na 
poszczególne zadania w porozumieniu z Powiatowym Urzędem Pracy. Zgodnie z tym jakie 
jest zapotrzebowanie osób niepełnosprawnych o poszczególne dofinansowania tak dzielony 
jest plan PFRON. Plan konsultowany jest z Powiatową Radą d/s Osób Niepełnosprawnych, 
która jest powołana przy Staroście.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XIV/137/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie zmiany uchwały nr VI/56/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 30 marca 2007 roku w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji 
zadań rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych, na rok 2007 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Radny Krzysztof Kozanecki w imieniu Klubu radnych Platforma Obywatelska poprosił                         
o 20 minutową przerwę.  
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę o godz. 1040.  
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1117. 
 
Ad. 7f) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 
2007-2015 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił projekt uchwały. Podkreślił, i Ŝ dokument przedstawia zamierzenia 
inwestycyjne, które Zarząd Powiatu chciałby zrealizować w oparciu o fundusze europejskie.  
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Radny Krzysztof Kozanecki przekazał następujące uwagi radnych Klubu Platforma 
Obywatelska do projektu uchwały: 
• zapisanie w tytule uchwały daty 2007-2015 to jak na tak waŜny dokument rok 2007                      

w planie jest mniej niŜ symbolicznie reprezentowany. Przy tak waŜnym dokumencie daty 
2008-2015 byłyby zdecydowanie bliŜsze rzeczywistości; 

• zbyt późne zaproponowanie Radzie tego dokumentu; 
• duŜy pośpiech taki legislacyjny przyjmowania tego dokumentu; 
• jak na tak duŜy dokument praktycznie Ŝaden zakres konsultacji z radnymi, z komisjami,               

z klubami, a takŜe z róŜnymi lokalnymi samorządami szczebla gminnego, z róŜnymi 
środowiskami społeczno-politycznymi; 

• 50 parę stron dokumentu to stwierdzenie, albo opisanie istniejącej rzeczywistości. Dla 
dzisiejszych elektronicznych czasów pisanie, Ŝe jakieś dane pochodzą z 2005r. to juŜ są 
dane raczej takie przebrzmiałe przeszłością. W kilku przypadkach moŜna było te dane 
duŜo aktualniejsze podać i nie straciłaby ta praca na czasie przedstawiana, natomiast 
zyskałaby na wiarygodności; 

• w § 3 ust. 2 projektu uchwały jest wyraźnie napisane, iŜ Zarząd Powiatu Zgierskiego                 
w kaŜdym roku budŜetowym moŜe określić nowe zadania, zaktualizować je lub 
dostosować do potrzeb ubiegania się o środki europejskie. Czytając to literalnie to 
wychodzi na to, Ŝe zmiany tej uchwały moŜe dokonywać tylko Zarząd, natomiast zgodnie 
z procesem legislacyjnym to uchwałę rady moŜe zmieniać tylko sama rada. Tu wychodzi, 
Ŝe Rada pewnie przyjmie dzisiaj ten dokument, a potem juŜ Zarząd będzie całkowicie 
według własnego uznania zmieniał zadania, dopisywał nowe. W związku z tym Klub 
widzi dwa rozwiązania: albo wykreślenie ust. 2 z § 3, albo zastąpienie zapisu „Zarząd” 
zapisem „Rada”. Proponują raczej ten drugi wariant.  

 
Radna Maria Sobczak przypomniała, Ŝe na posiedzeniu Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 
Społecznej w grudniu 2006r. lub w styczniu br. Wicestarosta deklarował, Ŝe ten dokument 
powstanie w ciągu trzech najpóźniej sześciu miesięcy, czyli by wychodziło, Ŝe najpóźniej                
w czerwcu. Radna zapytała, kiedy po raz pierwszy zebrało się ciało, które przygotowywało 
ten dokument. Z informacji na stronie internetowej wynika, Ŝe był to czerwiec, albo sierpień 
tego roku, a to troszeczkę późno jak na datę 2007 roku. Nawiązując do wypowiedzi 
przedmówcy w zakresie konsultacji społecznej to radna miała takie smutne doświadczenie                  
z terenu miasta Zgierza, kiedy to został bardzo dobrze przygotowany projekt unijny, 
pozytywną dostał weryfikację na terenie Polski, dostał takŜe pozytywną opinię w Brukseli, 
ale ze względu na to, Ŝe potem w widełkach czasowych Rada Miasta Zgierza się nie 
zmieściła, a nie było ścisłego takiego paragrafu w dokumencie teŜ Plan Rozwoju niestety te 
środki finansowe przepadły. Z tego względu warto zwrócić się do wszystkich tych organizacji 
społecznych, które działają na terenie powiatu i zapytać, jakie mają pomysły, Ŝeby później ten 
dokument uzupełnić, Ŝeby nie było takich sytuacji.  
 
Radny Wojciech Budziarski podkreślił, i Ŝ od samego początku kadencji wnioskuje, składa 
interpelacje odnośnie północnej obwodnicy miasta Zgierza. Zapoznawszy się z projektem 
Planu Rozwoju Lokalnego nie widzi w nim tej inwestycji. Radny nie twierdzi,                                               
Ŝe ta inwestycja ma być finalizowana i finansowana tylko przez Powiat Zgierski. Zdaje sobie 
sprawę, Ŝe do tej inwestycji potrzebne są współdziałania Gminy Miasta Zgierza, Gminy 
Zgierz z rozszerzeniem nawet na Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad oraz 
Urząd Marszałkowski. UwaŜa, Ŝe taka inwestycja jest potrzebna dla stolicy powiatu, przede 
wszystkim zapewni bezpieczeństwo wszystkim mieszkańcom i ułatwi poruszanie się.                   
Rozmowy w tej kwestii powinny być kontynuowane. Radny wnioskował, Ŝeby ta inwestycja 
znalazła się równieŜ w tych planach do 2015 roku.  
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Radny Henryk Tomczak zwrócił uwagę, Ŝe okres, który był przeznaczony na opracowanie 
tego dokumentu to ponad pół roku, tak wynika z uzasadnienia. Ile czasu zostało radnym na 
zapoznanie się z tym dokumentem, na zadanie pytań, na zapoznanie się z kryteriami doboru 
choćby inwestycji drogowych, jak wyglądały rozmowy z samorządami, jak wyglądały 
rozmowy z prezydentem, burmistrzami i wójtami. Dokument jest bardzo waŜny. Radnemu 
brakuje wiedzy jak w wyniku tych rozmów i kryteriów, które były brane do opracowania 
dokumentu stała się rzecz taka, Ŝe w stolicy powiatu z zakładanych 105.000.000 zł planuje się 
wydać na najbliŜsze lata 3.000.000 zł. Radny mieszka na obrzeŜach powiatu, zawsze był 
zwolennikiem, Ŝeby podnieść do jakiegoś poziomu infrastrukturę drogową w gminach 
wiejskich, ale w tak odległej perspektywie nie naleŜy tracić z pola widzenia stolicy powiatu. 
Radny głosując dzisiaj za tym dokumentem chciałby uzyskać więcej informacji, być moŜe 
Starosta czy Wicestarosta to uczyni. Ubolewa nad tym, Ŝe radni nie mogli wcześniej zapoznać 
się z tymi wszystkimi efektami prac i konsultacji, Ŝeby w tej chwili dyskusja była prostsza                  
i szybkie głosowanie. Radny poprosił, aby Starosta przedstawił wyniki tych konsultacji 
społecznych, a w szczególności chodzi o opinie wójtów, burmistrzów i prezydenta. JeŜeli tak 
się złoŜyło, Ŝe prezydent zgłosił jakieś inwestycje to dlaczego one nie znalazły uznania                   
w tym Planie.   
 
Zdaniem radnego Adama Bączyka w dokumencie brak jest strategii Zarządu Powiatu 
odnośnie dalszych perspektyw dla Powiatowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Zgierzu.  
 
Starosta odniósł się do podniesionych kwestii. JeŜeli chodzi o zapis ust. 2 w §3 to kaŜda  
zmiana będzie konsultowana z Radą i przez nią akceptowana. To Rada dokonuje zmian                     
w podjętym przez siebie dokumencie, a Zarząd moŜe przedstawić swoje propozycje tych 
zmian. W związku z tym oczywiście moŜna tu wprowadzić autopoprawkę.  
Co do północnej obwodnicy miasta Zgierza to Zarząd odbył na ten temat rozmowy                             
z władzami Zgierza. Najpierw musi być wola wszystkich zainteresowanych, a przede 
wszystkim Gminy Miasto Zgierz i Gminy Zgierz i to wyraŜona w sposób jednoznaczny. 
Według wiedzy Starosty na tę chwilę trudno byłoby nawet określić przebieg tej obwodnicy,                    
a to chociaŜby ze względu na brak materiałów planistycznych. W Zgierzu jest tylko studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, nie ma natomiast przepisów 
prawa miejscowego, czyli nie ma planu zagospodarowania przestrzennego. Poza tym jest tam 
wiele terenów rolniczych, które trzeba przekształcić. W wieloletnim Planie Inwestycyjnych 
Miasta Zgierza nie ma wpisanej tej inwestycji. Zarząd nie uchyla się od tego, ale uwaŜa,                    
Ŝe inicjatywa naleŜy do samorządów gminnych w tej kwestii. W opinii Zarządu wpisanie tej 
obwodnicy w Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego jest przedwczesne.  
Co do przedłoŜenia dokumentu na dzisiejszą sesję to Zarząd przekazał uchwałę                                
w ustawowym terminie. Starosta przyznał, Ŝe być moŜe rzeczywiście moŜna było to zrobić 
wcześniej, ale nie zdawał sobie sprawy, Ŝe wzbudzi to takie kontrowersje.  
Starosta zwrócił uwagę, Ŝe jeŜeli chodzi o stolicę powiatu to w Zgierzu nie jest zaplanowana 
jedna inwestycja drogowa, zaplanowano takŜe remonty budynków szkół, budowę parkingu 
przed Zespołem Szkół Ogólnokształcących im. S. Staszica i budowę parkingu przy                          
ul. Długiej.  
JeŜeli chodzi o Powiatowy Zespół Opieki Zdrowotnej to zawarte w dokumencie załoŜenia 
informują o tym, iŜ Zarząd posiada tą strategię, czyli Zarząd chciałby doprowadzić do tego 
Ŝeby ta placówka była placówką z prawdziwego zdarzenia niewielką, ale o bardzo dobrym 
standardzie. W związku z tym Starosta nie zgodził się z wypowiedzią radnego Bączyka,                     
Ŝe w Planie nie ma wskazanego celu. 
 
Wicestarosta odnosząc się do wypowiedzi radnej Marii Sobczak oznajmił, iŜ w rozmowie na 
temat opracowania Planu Rozwoju Lokalnego nie określił dokładnej daty jego opracowania. 
Zarządzeniem Starosty z dnia 4 czerwca 2007r. został powołany zespół konsultacyjny,                 
który opracowywał ten projekt. Wcześniej oczywiście, w sposób niesformalizowany, trwały 
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prace - takŜe materiały do Planu Rozwoju Lokalnego były zbierane. Jednym z elementów 
redagowania tego Planu było przeprowadzenie takich wewnętrznych i zewnętrznych 
konsultacji. Został opracowany dokument pt. kryteria oceny wniosków inwestycyjnych. 
Ocenie podlegały takie sprawy jak:  
• zasięg oddziaływania, gdzie kryterium było: czy będzie to jedna gmina, czy więcej gmin 

czy cały powiat; 
• wpływ na rozwój gospodarczy i tworzenie nowych miejsc pracy, 
• wpływ inwestycji na rozwój edukacyjno-oświatowy dzieci i młodzieŜy, 
• wpływ inwestycji na bezpieczeństwo mieszkańców,  
• ocena inwestycji w kategoriach strukturalnych, w tym: 

− stopień zaawansowania inwestycji: czy jest to nowa inwestycja, czy teŜ na etapie 
koncepcji i opracowania wstępnego, 

− wpływ inwestycji na wykorzystanie istniejących juŜ obiektów uŜyteczności 
publicznej,  

− wpływ na środowisko naturalne, 
− wpływ na poprawę komfortu Ŝycia mieszkańców, 

• ocena wpływu inwestycji w kategoriach finansowych w tym: 
− wpływ inwestycji na budŜet powiatu: ujemny czy dodatni, 
− moŜliwość sfinansowania inwestycji z innych źródeł np. zewnętrznych typu jakaś 

firma, zainteresowany podmiot w postaci gminy, udział mieszkańców. 
To oczywiście zostało z jednej strony przeanalizowane poprzez poszczególne Wydziały                    
w szczególności poprzez wydział Finansowy. Opracowany został dokument roboczy,                   
czyli wewnętrzny, jaka jest gradacja poszczególnych inwestycji. Na stronach internetowych 
Starostwa te propozycje z kryteriami zostały przedstawione mieszkańcom powiatu z prośbą                 
o zapoznanie i ewentualne uwagi. Wyniki tych konsultacji takŜe na stronie internetowej 
Starostwa są zamieszczone.  
 
Przewodniczący Rady podzielił uwagę radnego Krzysztofa Kozaneckiego odnośnie zapisu              
w § 3 ust. 2. Następnie zaproponował, aby zawiesić podjęcie przedmiotowej uchwały do 
momentu wypracowania przez Zarząd stanowiska i przejście do realizacji kolejnych punktów. 
Do kontynuacji obecnego punktu Rada powróci po przerwie. 
 
Radni nie zgłosili sprzeciwu do propozycji Przewodniczącego Rady. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Ad. 7g) 
Projekt uchwały w sprawie określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego                   
w zakresie przebudowy drogi powiatowej Nr 5166 E relacji Aleksandrów Łódzki                                    
(ul. 11 Listopada) – gr. powiatu (Lutomiersk) stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XIV/138/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie określenia kierunków działania Zarządu 
Powiatu Zgierskiego w zakresie przebudowy drogi powiatowej Nr 5166 E relacji 
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Aleksandrów Łódzki (ul. 11 Listopada) – gr. powiatu (Lutomiersk) stanowi załącznik nr 19 
do protokołu. 
 
Ad. 7h) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/40/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia             
26 stycznia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2007                            
– druk „A” stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Skarbnik Powiatu Jarosław Sosnowski w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt 
uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do projektu uchwały. 
 
Radny Tadeusz Iwaniuk w imieniu Klubu radnych Platforma Obywatelska zaprotestował 
przeciwko takiej formie zgłaszania materiałów w ostatniej chwili. Jako członek Komisji 
BudŜetowo-Finansowej równieŜ zaprotestował przeciwko pomijaniu Komisji w sprawach, 
które dotyczą budŜetu. Na dzisiejsze obrady wprowadzone zostały 4 punkty, nie obradowała 
Komisja BudŜetowo-Finansowa. Nie mieli moŜliwości Ŝadnego zapoznania się z materiałami. 
To są praktyki nagminne, Ŝe materiały wprowadza się w ostatniej chwili, bez Ŝadnej 
informacji, bez konsultacji. Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej 
jest teŜ waŜna, ale w sprawach budŜetu Komisja BudŜetowo-Finansowa została pominięta? 
Poprosił o przerwę dla wyjaśnienia tej sprawy. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, iŜ Zarząd w ustawowym terminie na 7 dni przed sesją 
złoŜył projekty uchwał, które Przewodniczący wprowadził do porządku obrad. Oczywiście 
ogłosi przerwę dla odbycia posiedzenia Komisji BudŜetowo-Finansowej jednocześnie 
zaznaczając, Ŝe będzie ona połączona ze spotkaniem Wigilijno-Noworocznym o godz. 1300                
w małej sali konferencyjnej. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę o godz. 1205.  
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1340. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iŜ Komisja BudŜetowo-Finansowa pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała XIV/139/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie zmiany uchwały nr IV/40/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 26 stycznia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na 
rok 2007 stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Ad. 7i) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/40/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia             
26 stycznia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2007                            
– druk „B”  stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iŜ Komisja BudŜetowo-Finansowa i Komisja Rozwoju 
Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała XIV/140/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie zmiany uchwały nr IV/40/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 26 stycznia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na 
rok 2007 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Ad.7j) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/40/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia             
26 stycznia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2007                            
– druk „C”  stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iŜ Komisja BudŜetowo-Finansowa i Komisja Rozwoju 
Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała XIV/141/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie zmiany uchwały nr IV/40/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 26 stycznia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na 
rok 2007 stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Ad.7k) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IV/40/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia             
26 stycznia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2007                            
– druk „D” stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iŜ Komisja BudŜetowo-Finansowa i Komisja Rozwoju 
Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała XIV/142/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie zmiany uchwały nr IV/40/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 26 stycznia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na 
rok 2007 stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Ad.7e) 
Starosta w imieniu Zarządu zgłosił autoporawkę do projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2015 polegająca na zastąpieniu 
w §3 ust. 2 zapisu „Zarząd” zapisem „Rada”. Następnie Starosta jeszcze raz nawiązał do 
sprawy północnej obwodnicy miasta Zgierza zaznaczając, Ŝe Zarząd Powiatu deklaruje 
współpracę przy utworzeniu tego układu komunikacyjnego. Podkreślił, Ŝe na tym etapie jest 
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przedwcześnie, Ŝeby w Planie Rozwoju Lokalnego ją zamieszczać. Zgodnie z § 3 ust. 2 
projektu uchwały zawsze będzie istniała moŜliwość modyfikowania tego Planu. Zarząd widzi 
konieczność budowy tej obwodnicy, bo to chociaŜby oŜywi północne rejony Zgierza, gdzie 
tak naprawdę są tereny pod realizacje infrastruktury przemysłowej. Zarząd deklaruje chęć 
rozmów wspólnie z Gminą Miasto Zgierz, wspólnie z Gminą Zgierz, wspólnie z Urzędem 
Marszałkowskim. Chciałby Ŝeby doszło do jakiegoś konsensusu i wtedy rzeczywiście moŜna 
się zastanowić gdzie i który samorząd miałby to zamieścić.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała XIV/143/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu 
zgierskiego na lata 2007-2015 stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Ad. 8a) 
Projekt budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008 stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Kopia uchwały Nr 68/221/07 Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 29 listopada 2007r.                                
w sprawie zmiany uchwały nr 66/206/07 Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 15 listopada 
2007r. w sprawie przyjęcia projektu budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008 stanowi 
załącznik nr 30 do protokołu.  
 
Kopia uchwały Nr 70/230/07 Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 10 grudnia 2007r.                                
w sprawie zmiany uchwały nr 66/206/07 Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 15 listopada 
2007r. w sprawie przyjęcia projektu budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008 stanowi 
załącznik nr 31 do protokołu.  
 
Starosta przedstawił projekt budŜetu. Zgłosił autopoprawkę do załącznik nr 12 projektu 
budŜetu. 
 
Kopia uchwały Nr 73/221/07 Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r.                                
w sprawie zmiany uchwały nr 66/206/07 Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 15 listopada 
2007r. w sprawie przyjęcia projektu budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008 stanowi 
załącznik nr 32 do protokołu.  
 
Skarbnik szczegółowo przedstawił autopoprawkę, o której nadmienił Starosta. Ulegnie 
zmianie załącznik związany z projektem planu finansowego Powiatowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. W jednej z podjętych dzisiaj uchwał zmieniających budŜet 
Powiatu Zgierskiego na rok 2007 było to, aby środki przeznaczone na wydatki inwestycyjne 
funduszy celowych w § 6110 zapisać w stanie środków obrotowych netto na koniec okresu 
sprawozdawczego. To są kosmetyczne sprawy, które pozwolą realizować te wydatki, które 
zostały w tym roku rozpoczęte, a płatności będą miały miejsce w roku przyszłym.  
 
Ad. 8b) 
Przewodniczący Komisji przedstawili kolejno opinie Komisji do projektu budŜetu. 
 
Ad. 8c) 
Uchwała Nr I/237/07 z dnia 12 grudnia 2007r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii dotyczącej projektu budŜetu Powiatu Zgierskiego 
na 2008 rok stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  
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Uchwała Nr I/236/07 z dnia 12 grudnia 2007r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii w sprawie moŜliwości sfinansowania deficytu 
budŜetowego oraz prognozy kształtowania się długu publicznego Powiatu Zgierskiego 
stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  
 
Skarbnik odczytał powyŜsze uchwały. 
 
Przewodniczący Rady powitał Prezydenta Miasta Zgierza Jerzego Sokoła. 
 
Ad. 8d  
Starosta poinformował, iŜ Zarząd Powiatu na posiedzeniu podjął uchwałę w sprawie przyjęcia 
opinii Komisji do projektu budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008. 
 
Ad. 8e) 
Radny Henryk Tomczak poinformował, iŜ na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska dyskutowana była sprawa przekazania Zespół Szkół Rolniczych im. Batalionów 
Chłopskich w Bratoszewicach Ministerstwu Rolnictwa i Rozwoju Wsi. W związku z takimi 
działaniami zamieszczanie w budŜecie pozycji wydatkowania środków na termomodernizację 
budynków, które mają być przekazane Ministerstwu jest nieprzekonywującym, te pieniądze 
mogłyby być spoŜytkowane na termomodernizacje w innych budynkach powiatowych, które 
będą uŜytkowane długo i pozostaną w gestii powiatu. Radny zgłosił wówczas wniosek,                      
Ŝe te środki w kwocie 90.000 zł mogłyby być przeniesione do stanu wolnych środków na 
koniec okresu sprawozdawczego. JeŜeli okazałoby się, Ŝe one muszą być na ten cel 
uruchomione w którymś momencie moŜna by je uruchomić, a jeŜeli nie to decyzją Zarządu 
mogą być wykorzystane na inną placówkę. Radny poprosił, Ŝeby ten wniosek mógł być na 
dzisiejszej sesji głosowany, bo Komisja nie była w stanie decyzji w tym zakresie podjąć.  
 
Starosta nawiązując do podniesionej kwestii oznajmił, iŜ ta pozycja umieszczona jest                       
w projekcie budŜetu, poniewaŜ na tę chwilę nie ma 100% pewności popartej juŜ definitywną 
decyzją Ministra o przejęciu placówki. „W momencie, kiedy będziemy mieli taką decyzję 
wówczas na pewno dokonamy modyfikacji, nie przeznaczymy środków na obiekt, który nie 
będzie nasz.”  
 
Wicestarosta powiedział, Ŝe na podstawie art. 420 ustawy prawo ochrony środowiska organ 
stanowiący, czyli rada zatwierdza budŜet Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska. 
Zatem jeŜeli nie ma zgody Zarządu to zdaniem Wicestarosty nie moŜna wniosku radnego 
Henryka Tomczaka głosować. Zwrócił się do Radcy prawnego o opinię w tej sprawie.  
 
Radny Krzysztof Kozanecki w imieniu Klubu radnych Platforma Obywatelska poprosił                     
o 10 minut przerwy. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę o godz. 1416.  
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1435. 
 
Radca Prawny Anna Synowiec-Michalczyk przyznała, Ŝe rzeczywiście zgodnie z ustawą 
prawo ochrony środowiska rada jest uprawniona do zatwierdzania planu przychodów                          
i kosztów Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska zatem proponuje, aby podjąć 
uchwalę w przedmiocie zatwierdzenia bądź odmowy zatwierdzenia planu wydatków                         
w całości. Stanowi o tym § 9 projektu uchwały budŜetowej.  
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Przewodniczący Rady wobec zaprezentowanego stanowiska oświadczył, iŜ podda pod 
głosowanie cały plan przychodów i kosztów PFOŚiGW stanowiący załącznik nr 12 do 
projektu budŜetu. JeŜeli Rada przyjmie ten plan wówczas przejdzie do dalszego 
procedowania, czyli do głosowania uchwały budŜetowej. 
 
Zdaniem radnego Krzysztofa Kozaneckiego nie naleŜy tak komplikować sparwy. UwaŜa,                
Ŝe plan przychodów PFOŚiGW, a właściwie jego terminarz  jest taki, Ŝe moŜna tutaj na tej 
sali posiłkując się słowami Starosty przewidzieć realizację tej inwestycji na samym końcu, 
czyli w tym momencie, kiedy juŜ będzie wiadomo jaka jest decyzja Ministerstwa Rolnictwa.                     
W przypadku decyzji o przejęciu przez Ministerstwo tej szkoły naleŜy rozumieć, Ŝe Starostwo 
nie będzie realizowało tej inwestycji i będzie 90.000 zł wolnych środków w tym zakresie. 
JeŜeli Starosta potwierdzi taki harmonogram działań to wydaje się, Ŝe to głosowanie,                           
o którym nadmienił Przewodniczący Rady będzie niepotrzebne i będzie moŜna przejść do 
głosowania całego projektu budŜetu. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe skoro wniosek formalny został złoŜony to on musi 
zostać rozpatrzony poprzez głosowanie.  
 
Starosta potwierdził, Ŝe inwestycja będzie realizowana tylko i wyłącznie wtedy, kiedy 
Ministerstwo „nam powie, Ŝe nie przejmie tej placówki. W przeciwnym razie nie widzę 
powodu, dla którego mielibyśmy tę inwestycję realizować.” 
 
Radny Henryk Tomczak oświadczył, iŜ podtrzymuje swój wniosek, bo nie widzi zagroŜenia 
dla planów Zarządu czy Starosty, „bo mi przyświeca taka rzecz, jeŜeli ten wydatek będzie 
zapisany w planie to kierownictwo tej placówki się o niego upomni, natomiast jeŜeli byłby 
zapisany w stanie środków tych na koniec roku to, wtedy Zarząd moŜe wystąpić o taką czy 
inną inwestycję Ŝeby Rada zatwierdziła, natomiast nie będzie sytuacji takiej Ŝe placówka, 
która ten zapis będzie znała będzie o niego zabiegała i będzie trzeba w którymś momencie 
być moŜe te pieniądze wydać, a obiekt przekaŜemy do Ministerstwa”.  
Radny wypowiedź radcy prawnego rozumie w ten sposób, Ŝe jeŜeli Zarząd się nie przychyla 
do jego wniosku to Rada nie moŜe zmienić planu.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe Rada nie moŜe zmienić planu, poniewaŜ jest on częścią 
składową budŜetu i albo go Rada zatwierdzi, albo nie.  
 
Radny Krzysztof Kozanecki zauwaŜył, Ŝe zgodnie z wyjaśnieniami radcy wniosek radnego 
Henryka Tomczaka nie moŜe być głosowany, bo on jest niezgodny z prawem,                                   
a Przewodniczący Rady proponuje Radzie by osobno zatwierdzać plan przychodów                           
i rozchodów PFOŚiGW, a takiego wniosku o niezatwierdzanie tego planu radny nie słyszał 
dzisiaj.  
 
Przewodniczący Rady przyznał, Ŝe wniosek radnego Tomczaka nie moŜe być głosowany,                    
ale on idzie w tym kierunku, Ŝe ten plan jak gdyby wnioskodawcy nie odpowiada. W związku 
z tym Przewodniczący nie ma moŜliwości przegłosowania zmiany w planie, jedyna 
moŜliwość to jest przyjęcie tego planu lub nie. JeŜeli Rada przyjmie to wniosek zostanie 
odrzucony, jeŜeli nie przyjmie tego planu to Zarząd musi przedstawić na kolejne posiedzenie 
nowy plan przychodów i kosztów PFOŚiGW. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zatwierdzenie planu przychodów i kosztów 
PFOŚiGW zgodnie z załącznikiem nr 12 do projektu budŜetu.  

Za przyjęciem głosowało  15 radnych. 
Przeciw głosowało     6 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    5 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada zatwierdziła plan przychodów i kosztów PFOŚiGW. 
 
Ad. 8f) 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosował     1 radny. 
Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała XIV/144/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego               
na rok 2008 stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Starosta podziękował za uchwalenie budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008.  
 
Ad. 9 
Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 
Powiatu stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił informację.  
 
Ad. 10  
Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Wicestarosta przedstawił informację.  
 
Ad. 11 
Nie udzielano odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych z uwagi na brak ich zgłoszenia.  
 
Ad. 12 
Radny Wojciech Budziarski nawiązał do zakończonej waŜnej dla Zgierza inwestycji 
przebudowy skrzyŜowania tzw. majowego. Poinformował, iŜ jadąc ul. 3 Maja ze Starówki                  
w stronę Nowego Miasta za skrzyŜowaniem z ul. 1 Maja jest garb. „Jadąc z przepisową 
prędkością 50 km/h przy zielonym świetle wyskakujemy i uderzamy głową w tapicerkę 
dachu”. W związku z tym radny prosi o wskazanie tej usterki wykonawcy tej inwestycji. 
 
Ad. 13 
Mieszkanka Zgierza Zofia Niechciał odnośnie wykonania inwestycji przebudowy 
skrzyŜowania 1 Maja i 3 Maja w Zgierzu powiedziała, „Ŝe za duŜa ilość ziemi została 
wybrana , nie dosypano brakującej. Poziom 1Maja w odcinku od placu Kilińskiego do 3 Maja 
jest bardzo obniŜony. To stworzyło właśnie nieciekawą sytuację, Ŝe chodniki są w niejednym 
miejscu za duŜy spadek jest od fundamentu w kierunku krawęŜnika. Wykonawca narobił 
sporo błędów. Kiedy zwracałam uwagę właśnie na połoŜenie krawęŜnika, Ŝe jest za nisko 
powiedział, Ŝe podwaŜam jego kompetencje. W tej chwili rzeczywiście są za bardzo 
obnaŜone fundamenty pomimo, Ŝe są zrobione opaski, są ponaruszane te fundamenty.                 
Przy 1 Maja pod zarządem MPGM dwa budynki są stare drewniane, mają fundamenty 
potrzaskane, następnie przy wymianie słupów równieŜ ten sporny budynek, blok na rogu                    
1 i 3 Maja teŜ ma szczyt bardzo potrzaskany z racji właśnie tych wykopów.  
I tutaj powiem dobrze, Ŝe doszliście państwo do porozumienia, Ŝe chociaŜ trochę jest 
chodnika zrobione, Ŝe nie cała połowa jest jako trawnik. Ale przy okazji spytam jak to 
państwo widzicie? Przez rok będzie miasto miało w obsłudze 1 Maja, bo drogi idą pod zarząd 
administrację miasta, ale jak później, czy będzie tak wyglądać ulica 1 Maja jak w poprzednich 
latach ul. Długa, tam gdzie były trawniki, kwietniki, gdzie będzie zarastać i 1 Maja jak zarosła 
wyŜej aniŜeli ja mam wzrostu, Ŝe trzeba było chodzić i tutaj po prostu Ŝebrać o wykoszenie 
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traw. Bo do tej pory rzeczywiście gałęzie na Kuraku przy wieŜowcach nie są poobcinane,                      
czy rzeczywiście nadmiar tych trawników nie jest przypadkiem przesadzony, bo stare płytki 
chodnikowe były wywiezione rzekomo na Wiosny Ludów, a mogły być uzupełnieniem 
właśnie zamiast tych trawników. Bardzo duŜo tych płytek było wywoŜonych i były w dobrym 
stanie. Czy powinno być to zdejmowane, czy powinno pozostać? 
Następnie w ul. Łąkowej przez fakt zamknięcia 1 Maja i tam prowadzenia tych robót 
kanalizacyjnych sprzęt cięŜki jeździł po krawęŜnikach, po chodnikach i ul. Łąkowa w tym 
odcinku gdzie były roboty równieŜ ma tak chodniki jak krawęŜniki potrzaskane. Pozostała 
glina na chodnikach, nie jest to posprzątane i wykonawca, kiedy zwracałam uwagę no 
państwo Ŝeście tak dobitnie się zachowywali, lekcewaŜąco, kiedy zwracałam na to uwagę,                 
Ŝe później równieŜ tak się zachowywał wykonawca. Stwierdził, Ŝe jak mrozy ustąpią to 
dopiero będą mogli cokolwiek naprawiać. Tymczasem no niestety nie moŜemy czekać aŜ 
mrozy ustąpią i musi być jakaś klauzula wystosowana w celu poprawek. Proszę Ŝeby ktoś 
przyszedł, zobaczył tę ulicę jak jest wykonana i te opaski co są porobione, czy one są dobrze 
zrobione, czy nie, bo niestety będzie trzeba bardzo duŜo później w naprawę włoŜyć.                         
A wykonawca, głośno było powiedziane, Ŝe juŜ oddał i uroczyste otwarcie 1 i 3 Maja odbyło 
się. Więc uwaŜam, Ŝe to naleŜy w końcu skorygować, bo wiem, Ŝe otwarcia Ŝadnego nie było 
tylko były bariery zdjęte i umoŜliwiony przejazd. Więc w końcu czas wielki powiedzieć                    
czy było to otwarcie, czy go nie było, czy pani DŜojstik jak ja to mówię sama sobie napisała 
w gazecie, Ŝe było otwarcie, czy otwarcia jeszcze nie było. Bo to, Ŝe się jeździ to nie znaczy, 
Ŝe było otwarcie. I czy jest protokół wszelkiego rodzaju usterek zapisany, czy rzeczywiście 
wykonawca będzie naprawiał, czy ktoś taki protokół odbioru co jest nie tak zrobione otrzymał 
i ma do naprawienia. Chciałabym to wiedzieć, bo mieszkańcy się o to pytają. 
W Nowym Roku wszystkiego dobrego wszystkim.” 
 
Przewodniczący Rady wie, Ŝe kaŜdy radny z upowaŜnienia Wojewody Łódzkiego otrzymał 
prośbę o złoŜenie kolejnego oświadczenia lustracyjnego. Druki oświadczeń są do pobrania                 
w Biurze Radym jak równieŜ w Biurze Rady jest moŜliwość w terminie do kolejnej sesji 
złoŜenia oświadczenia, które zostanie przekazane do Wojewody za odpowiednim 
pokwitowaniem. 
Następnie Przewodniczący złoŜył Ŝyczenia Noworoczne.  
 
Ad. 14 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia             
XIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 1540. 

 
Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała        

 
 
 


